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Kenmerk 
DEIZ / 63412448 doorwerken in het kader van het GLB. Bij geconstateerde overtreding 

volgt mogelijk een korting in het GLB.  
• Voor de ecoregeling is een wijziging onderzocht. Analyse van de 

deelname in 2023 liet zien dat deelnemers die de hoogste beloning 
ontvingen, niet altijd de meeste punten behaalden, dus niet per se de 
meeste impact maakten. Daarom is er onderzoek uitgevoerd naar de 
effecten van een puntendrempel per niveau van betaling. Dit zou een 
stap zijn richting meer doelsturing: de beloning wordt niet meer alleen 
gebaseerd op een vergoeding van activiteiten, maar ook gekoppeld 
aan het doelbereik van de deelnemer. U heeft aangegeven stabiliteit 
en toegankelijkheid van de regeling belangrijk te vinden en daarom 
deze wijziging nu niet door te willen voeren. Met deze brief deelt u 
twee rapporten over de uitgevoerde onderzoeken met de Kamer. 

• Ook wordt de Kamer geïnformeerd over het toevoegen van twee eco-
activiteiten (Voedselbos’ en ‘Tagetes als aaltjesbestrijding’) en het 
verwijderen van een activiteit (Vroeg ras rooigewas 1 november’). En 
deelt u met de Kamer de WUR-adviezen over gewassenlijsten, 
puntentoekenning, en waardes van de activiteiten. U wordt 
geadviseerd deze adviezen over te nemen, zoals de bestaande 
werkwijze is (waar de Kamer ook van op de hoogte is). 

 
Moties 

• Over de monitoring op blijvend grasland is een motie aangenomen 
(Kamerstuk 33 037, nr. 475). Naar aanleiding hiervan wordt de Kamer 
geïnformeerd over de ontwikkeling van het areaal blijvend grasland de 
afgelopen jaren.  

• Via de motie Grinwis (Kamerstuk 30 252, nr. 143) heeft de Kamer 
gevraagd om een (financiële) analyse van de deelname aan de 
ecoregeling in 2023. Eerder is al een analyse gedeeld, maar de 
financiële analyse kon toen nog niet gemaakt worden omdat de RVO 
nog niet alle premies had uitbetaald. De financiële analyse is nu 
bijgevoegd als bijlage. 

• Bij een commissiedebat over Ondernemen en bedrijfsvoering is het 
kabinet gevraagd naar het ANLb en de ecoregeling te kijken en waar 
nodig knelpunten weg te nemen. Hier wordt aan gewerkt in 
samenwerking met de sector en andere belangenorganisaties, onder 
andere middels zogeheten ‘pluspakketten’ die duidelijker maken welke 
ANLb-pakketten goed gecombineerd kunnen worden met ecu-
activiteiten. 

• Tot slot doet u de motie Boswijk (Kamerstuk 36200 XIV, nr. 113) af. 
Het kabinet werd gevraagd om de garantie dat goed uitgevoerd en 
aangevraagd ANLb-beheer uitbetaald werd. Via een geüpdatete 
afhandelstrategie is hier gehoor aan gegeven. 




